

សេចក្តីសង្ខេបនៃការសិក្សាស្រាវជ្រាវ

ចំនុចជាសំខាន់នៃកិច្ចការរបស់បណ្តាញចំណាកស្រុកក្នុងមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ ជាងមួយទសវត្សរ៍កន្លងមកនេះ គឺតាមដានមើលនិងតស៊ូមតិ ដើម្បីកំណែទម្រង់ច្បាប់ គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីក្នុងការគ្រប់គ្រងចំពោះការឃាត់ខ្លួន ឃុំឃាំងនិងការបញ្ជូនត្រលប់នៃជនចំណាកស្រុក។ ការប្រើប្រាស់និងការប្រើប្រាស់ហួសពីសមត្ថកិច្ចនៃអន្តោប្រវេសន្តន៍នេះ នៅតែបន្តជាបញ្ហាជាការកង្វល់យ៉ាងខ្លាំង ដោយវាបានជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានទៅដល់ជីវិតប្រចាំថ្ងៃនៃជនចំណាកស្រុក ហើយវាក៏ជាឫសគល់នៃបញ្ហាការរំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្ស។ ជាឧទាហរណ៍ នៅប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ មានឧប្បទ្វរហេតុមួយចំនួនដែលពលករចំណាកស្រុកបានបាត់បង់ជីវិតក្នុងពេលដែលអាជ្ញាធរថែទាំប្រតិបត្តិការពង្រឹងផ្នែកអន្តោប្រវេសន្តន៍។

ការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ មានបំណងក្នុងការបំពេញបន្ថែមទៅលើការស្រាវជ្រាវពីពេលមុនរបស់បណ្តាញជនចំណាកស្រុកក្នុងមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ លើ ប្រធានបទដូចគ្នានេះ និងផ្តល់ជាបច្ចុប្បន្នភាពចំពោះស្ថានភាពច្បាប់ គោលនយោបាយ និងការអនុវត្តលើការចាត់ចែងការចាប់ខ្លួនការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់ពលករចំណាកស្រុកនៅក្នុងប្រទេសថៃ។

ដោយផ្អែកទៅលើការសម្ភាសន៍ជាមួយជនចំណាកស្រុកជាង២០០នាក់ ក៏ដូចជាការសម្ភាសន៍ជាមួយអាជ្ញាធរសំខាន់ៗ និងស្រាវជ្រាវឯកសារដែលមានស្រាប់ ដោយក្រុមស្រាវជ្រាវរបស់បណ្តាញជនចំណាកស្រុកក្នុងមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ ការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះកំណត់បានពីគោលនយោបាយនិងនីតិវិធីដែលមានក្នុងការចាត់ចែងទៅលើការចាប់ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់នូវពលករចំណាកស្រុកនៅក្នុងប្រទេសថៃ និងពីរបៀបនៃការអនុវត្តដែលឆ្លុះបញ្ចាំងទៅលើគោលនយោបាយទាំងនោះ។

លទ្ធផលនៃការស្រាវជ្រាវដែលរកឃើញ

ការចាប់ខ្លួន

ភាពភ័យខ្លាចក្នុងការចាប់ខ្លួនប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងទៅលើផ្លូវចិត្តរបស់ពលករចំណាកស្រុក ដែលវាពាក់ព័ន្ធដល់ជីវិតរស់នៅប្រចាំថ្ងៃរបស់ពួកគេ។ ពួកគេអាចត្រូវបានចាប់ខ្លួននៅគ្រប់ទីកន្លែងនិងគ្រប់ពេល ហើយដែលពួកគេមានលទ្ធភាពតែបន្តិចបន្តួចប៉ុណ្ណោះ ក្នុងការការពារខ្លួនពួកគេ។ ការសម្រុកចាប់នៅពេលយប់និងពេលជិតភ្លឺមិនមែនជារឿងចម្លែកទេ។ នេះ មានន័យថាជីវិតរបស់ពលករចំណាកស្រុកមិនដែលមានភាពជៀសផុតពីការភិតភ័យនិងក្តីកង្វល់។ ក្នុងចំណោមអ្នកផ្តល់ព័ត៌មានដែលប្រាប់ថា ធ្លាប់ស្ថិតក្រោមការចាប់ខ្លួននោះ គឺមាន៣១ភាគរយត្រូវបានចាប់ខ្លួននៅកន្លែងធ្វើការ និង ២២ភាគរយ ត្រូវបានចាប់ខ្លួននៅផ្ទះ។ ពលករចំណាកស្រុកម្នាក់បានរំលឹកឡើងវិញថា:

ខ្ញុំមិនបានស្លៀកពាក់សមរម្យនោះទេ នៅពេលដែលប៉ូលីសសម្រុកចូលចាប់។ ខ្ញុំមិនទទួលបានការអនុញ្ញាតសូម្បីតែយកអាវមកពាក់ក្រោយពេលខ្ញុំត្រូវបានចាប់ខ្លួន។ នៅពេលដែលអាជ្ញាធរសម្រុកចាប់ ពួកគេមកជាមួយប៉ូលីសជាច្រើននាក់ ដើម្បីចាប់អោយបានពលករចំណាកស្រុកច្រើន។

ពលករនេសាទកម្ពុជានៅខេត្តភ្នំពេញ

ពលករចំណាកស្រុកជាច្រើននាក់ទៀត ត្រូវបានចាប់ខ្លួន បើទោះជាពួកគេមានការអនុញ្ញាតអោយធ្វើការងារ ឬមានឯកសារផ្សេងទៀតដាក់ជាប់ខ្លួនក្តី។ កង្វះខាតនៃការអនុវត្តជាលក្ខណស្តង់ដារបណ្តាលអោយពលករចំណាកស្រុកបាត់បង់ទំនុកចិត្តទៅលើអាជ្ញាធរ។ ពលករចំណាកស្រុក ក៏បានបញ្ចេញនូវក្តីមន្ទិលថាកម្មវិធីចុះឈ្មោះពលករចំណាកស្រុកដែលមានតម្លៃខ្ពស់ និង ប្រើពេលយ៉ាងយូរនោះបានផ្តល់ជាការពារដែរទេ នៅពេលដែលពួកគេនៅតែបន្តប្រឈមមុខ និងការអនុវត្តមិនត្រឹមត្រូវចំពោះប្រតិបត្តិការផ្នែកអន្តោប្រវេសន៍។ ពលករចំណាកស្រុកម្នាក់ដែលបានសម្ភាសន៍ក្នុងការស្រាវជ្រាវនេះបានរៀបរាប់ថា:

ប៉ូលីសមូលដ្ឋានបានឃាត់ខ្លួនខ្ញុំនៅពេលដែលខ្ញុំត្រលប់មកពីផ្សារចុងសប្តាហ៍។ បើទោះបីជាខ្ញុំបានបង្ហាញប័ណ្ណអនុញ្ញាតការងាររបស់ខ្ញុំ ហើយខ្ញុំបានពន្យល់ពីស្ថានភាពស្របច្បាប់ក្តី ខ្ញុំទទួលបានការទះកំផ្លៀងចំពោះការតវ៉ាដល់ពួកគេ...

ពលករសំណង់ជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ា នៅខេត្តដាងដាំ

នៅក្រោមច្បាប់អន្តរជាតិនិងច្បាប់ប្រទេសថៃ ជនណាម្នាក់ដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួនមានសិទ្ធិទទួលបានព័ត៌មាននៃមូលហេតុនៃការចាប់ខ្លួនរបស់ពួកគេ និងបទចោទប្រកាន់ប្រឆាំងនិងពួកគេ។ ការសិក្សាស្រាវជ្រាវបានរកឃើញថាតិចជាងពាក់កណ្តាលទទួលបាន ការផ្តល់ព័ត៌មានពីមូលហេតុនៃការចាប់ខ្លួនរបស់ពួកគេ និងមានដំណើរការយ៉ាងណាបន្តទៀត។ នៅពេលដែលពួកគេទទួលបានការផ្តល់ព័ត៌មាននោះ ការផ្តល់ព័ត៌មានជាញឹកញាប់ប្រើប្រាស់ភាសាដែលពលករមិនស្តាប់យល់ទាំងស្រុង។

ការឃុំឃាំង

ការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ បានរកឃើញថាក្នុងអំឡុងពេលនៅក្នុងការឃុំឃាំង ពលករចំណាកស្រុកប្រឈមមុខចំពោះប្រភេទនៃភាពខុសគ្នាចំពោះនីតិវិធី ទៅតាមប្រភេទខុសគ្នានៃមណ្ឌលឃុំឃាំង និងទៅតាមភាពខុសគ្នានៃពេលវេលា ។ ករណីនៃការរំលោភបំពានទៅលើផ្លូវកាយ និងផ្លូវចិត្តក៏ត្រូវបានរាយការណ៍ផងដែរ។ ពលករចំណាកស្រុកស្រ្តីម្នាក់បានរាយការណ៍ថា:

អាជ្ញាធរបានប្រើដំបងមកប៉ះខ្លួនប្រាណាពលករស្រ្តី រាប់ទាំងខ្ញុំផងដែរ ដើម្បីឆែកឆេរខ្លួនប្រាណា។ ប៉ូលីសបានឆែកឆេរខ្លួនប្រាណា ប៉ុន្តែគ្មានមន្ត្រីប៉ូលីសជាស្រ្តីនៅទីនោះទេ

ពលករស្រ្តីធ្វើការផ្នែកកសិកម្មជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ា នៅស្រុកមេសត

ការកំណត់អត្តសញ្ញាណសមរម្យ នៃ ពលករចំណាកស្រុកមុនពេលពួកគេត្រូវបានបញ្ជូនទៅកាន់ មណ្ឌលឃុំឃាំងគឺជារឿងសំខាន់ ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ការមិននាំទៅរកយុត្តិធម៌ និងដើម្បីធានាថា ជនងាយរងគ្រោះត្រូវបានការពារ។ ជាការអនុវត្ត អាជ្ញាធរជាញឹកញយបានបរាជ័យក្នុងការ កំណត់អត្តសញ្ញាណពលករចំណាកស្រុកលើបញ្ហាការចាប់ខ្លួន និងបានរំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្ស និងថែមទាំង បានធ្វើ អោយក្រុមជនងាយរងគ្រោះធ្លាក់ចូលក្នុងសភាពគ្រោះថ្នាក់បំផុត។

ក្នុងចំណោមពលករចំណាកស្រុក ដែលចូលរួមក្នុងការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ មានតែ៣ភាគរយ ប៉ុណ្ណោះ ដែលអាជ្ញាធរបានសួរពួកគេ ដើម្បីកំណត់អត្តសញ្ញាណថាជាជនរងគ្រោះដោយការបំពាន ផ្នែកកំលាំងពលកម្ម ជាជនរងគ្រោះដោយការជួញដូរ ឬក៏ជាអ្នកភៀសខ្លួន។

ក្រុមមនុស្សមួយភាគធំក៏បានរាយការណ៍ថា ពួកគេត្រូវបានបញ្ជូនភ្លាមៗទៅមណ្ឌលឃុំឃាំង ពួកគេមិនទទួលបានការជំនុំជំរះ គ្មានពេលក្នុងការតបតករណីរបស់ពួកគេ និងគ្មានពេលក្នុងការ ប៉ាន់ប្រមាណលើសវត្ថុរបស់ពួកគេ។ ពាក់ព័ន្ធដល់ការកង្វះខាតការទទួលបានយុត្តិធម៌ ភាគច្រើន នៃពលករចំណាកស្រុកបានរាយការណ៍ថា ពួកគេត្រូវបានសុំអោយចុះហត្ថលេខាលើការសារភាព លើការចោទប្រកាន់ ដែលជាឯកសារសរសេរជាភាសាថៃ ដែលជាភាសាពួកគេមិនយល់។ ពលករ ចំណាកស្រុកជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាម្នាក់បានរំលឹកឡើងវិញថា:

ខ្ញុំត្រូវបានប្រាប់ដោយមន្ត្រីប៉ូលីសដែលជាអ្នកនាំខ្ញុំទៅកាន់តុលាការ ដើម្បីសារភាពចំពោះ រាល់បទចោទមកលើខ្ញុំ ហើយខ្ញុំធ្វើតែតាមគាត់ប្រាប់

ពលករជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាធ្វើការសំណង់ នៅខេត្តឈៀងម៉ៃ

ពលករចំណាកស្រុកជាច្រើនដែលបានសម្ភាសន៍ក្នុងការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ បានរាយការណ៍ថា លក្ខខណ្ឌដែលពួកគេត្រូវបានគេឃុំឃាំងនោះ គឺមានមនុស្សស្ថិតនៅលើសចំណុះ និងគ្មានអនាម័យ ។ បញ្ហានេះ វាជាការធម្មតាទៅហើយ ដែលពលករចំណាកស្រុកត្រូវបានយកទៅដាក់នៅកន្លែងឃុំ ខ្លួនរបស់ប៉ូលីសដោយមិនសមស្របសំរាប់ពេលយ៉ាងយូរ និងនៅលើយានយន្តដែលប្រើសំរាប់ បញ្ជូនត្រលប់ជននិរទេស ឬដឹកជញ្ជូនពួកគេពីទីតាំងផ្សេងៗទៅកាន់មណ្ឌលឃុំឃាំង។ ការសិក្សា ស្រាវជ្រាវសង្កេតឃើញថា ការដាក់មនុស្សលើសចំណុះនៅមណ្ឌលឃុំឃាំងតែងតែកើតឡើងជាញឹក ញាប់ ដោយសារតែពួកគេទាំងនោះត្រូវបញ្ជូនត្រលប់ឆាប់ៗ ឬពួកគេគ្មានលទ្ធភាពបង់ពិន័យ ដែល ត្រូវបន្តឃុំជាមួយជនចាប់ត្រូវបានចាប់ឃុំខ្លួនថ្មីទៀត។ អ្នកផ្តល់ការសម្ភាសន៍ក៏បានក្លាយក្លែងក្លាយអំពីការ ផ្តល់អាហារមិនគ្រប់គ្រាន់ ទឹកហូបគ្មានអនាម័យ និងទំនិញមួយចំនួនមានតម្លៃខ្ពស់ដូចជាមីកញាប់ និងក្រដាសអនាម័យ។ បញ្ហាដទៃទៀតនៃក្តីកង្វល់ទាក់ទងនឹងកំរិតនៃការទទួលបានសេវាសុខភាព កង្វះខាតវិយោគកម្មយេនឌ័រក្នុងចំណោមជនឃុំខ្លួន និងបរាជ័យក្នុងការដាក់អោយមានមន្ត្រីជាស្រ្តី អោយបានគ្រប់គ្រាន់។ មតិយោបល់តទៅនេះ បានមកពីអ្នកផ្តល់ការសម្ភាសន៍ឆ្លុះបញ្ចាំងពីភាព លក្ខខណ្ឌខុសៗគ្នា ដែលបានរកឃើញនៅមណ្ឌលឃុំឃាំងនៅក្នុងប្រទេសថៃ:

ខ្ញុំត្រូវតែប្រើប្រាស់ទឹកសំរាប់ប្រើក្នុងបង្គន់ដើម្បីមុជ។
ដោយខ្លួនពួកយើង

យើងត្រូវទិញទឹកហូបនិងអាហារ

ពលករជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាធ្វើការខាងនេសាទ នៅខេត្តជាងដាំ

នៅខាងក្នុងបន្ទប់ មានជញ្ជាំងកំពស់៣ម៉ែត្រដែលខណ្ឌចែកបន្ទប់ទៅជាបន្ទប់ទឹកនិងបង្គន់។
ប៉ុន្តែមិនមានទ្វាររាងបន្ទប់នោះទេ និងគ្មានផ្លូវខ្យល់ចេញចូល ដូច្នោះបើមាននរណាដោម
បន្ទប់ទាំងមូលនិងជុំក្លិនស្អុយ

ពលករជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាធ្វើការខាងសំណង់ នៅខេត្តឈៀងម៉ែ

នៅស្ថានីយ៍ប៉ូលីសមុតជាហាន មន្ត្រីប៉ូលីសបានផ្តល់អាហារសំរាប់ជនជាប់ឃុំដែលមិនមាន
សាច់ញាតិមកសួរសុខទុក្ខ។ ប៉ុន្តែបើមានក្រុមគ្រួសារជនជាប់ឃុំមកសួរសុខទុក្ខ ពួកគេនិងត្រូវ
សុំអោយទិញអាហារអោយប៉ូលីសហូបដែរ។ក្នុងពេលជាមួយគ្នានោះ បើមិនចង់អោយប៉ូលីស
គំរាមគ្រួសាររបស់យើង ត្រូវតែទិញអាហារនិងកាហ្វេសំរាប់ពួកគេ បើមិនអញ្ចឹងទេប៉ូលីសមិន
អោយមានការមកសួរសុខទុក្ខពួកយើងទេ។

ពលករជនជាតិឡាវធ្វើការរោងចក្រនៅបាងកក ខេត្តមុតជាហាន

ការបញ្ជូនត្រលប់ទៅប្រទេសកំណើត

ក្នុងកំឡុងពេលបញ្ជូនត្រលប់ ពលករចំណាកស្រុកបានរាយការណ៍ថាពួកគេត្រូវបានញាត់ប្រជ្រៀត
ទៅក្នុងយានយន្តចាស់ៗ ការបើកបរដ៏គួរអោយគ្រោះថ្នាក់ និងការមិនអនុញ្ញាតអាហារនិងទឹកហូប
គ្រប់គ្រាន់ និងមិនអោយចូលបង្គន់តាមចិត្តចង់។

នៅក្នុងពេលដែលខ្ញុំនៅក្នុងយានយន្តបញ្ជូនត្រលប់ ខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថាភិតភ័យណាស់ ដោយ
សារតែអ្នកបើកបរបានបើកបរលឿនណាស់។ មានឃ្លាននិងស្រេកទឹក ប៉ុន្តែខ្ញុំមានអារម្មណ៍
ភ័យខ្លាចមន្ត្រីប៉ូលីសនឹងខឹងនិងស្រែកគំហកអោយខ្ញុំ បើខ្ញុំនិយាយអី។

ពលករជនជាតិកម្ពុជាអត់ការងារធ្វើ នៅខេត្តរ៉ាក់យ៉ង

នៅពេលយើងត្រូវបានគេបញ្ជូនត្រលប់ មន្ត្រីប៉ូលីសមិនអោយអីយើងហូបទេ មិនផ្តល់ទឹកហូប
និងមិនឈប់អោយយើងបានសំរាកចូលបង្គន់នោះទេ។

ពលករជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាធ្វើការសំណង់ នៅស្រុកមេសត ខេត្តតាក

អនុសាសន៍

បណ្តាញជនចំណាកស្រុកក្នុងមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ សូមតវ៉ាថា អនុវត្តតាមស្តង់ដារ អន្តរជាតិ ការចាប់ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់គួរតែជាវិធីនៃដំណោះស្រាយចុងក្រោយបង្អស់។ ក្នុង ករណីដែលអាចកើតមានតិចតួច នៅពេលចាំបាច់ត្រូវមានការចាប់ខ្លួន ការឃុំឃាំងនិងការបញ្ជូន ត្រលប់នោះ កំណែទម្រង់ត្រូវមានភាពចាំបាច់ដើម្បីធានានូវភាពជាមនុស្សនិងដំណើរការតម្លាភាព ស្របតាមស្តង់ដារសិទ្ធិមនុស្សអន្តរជាតិ ដែលត្រូវអនុលោមទៅតាមការឃ្នាំមើលឯករាជ្យផ្នែកច្បាប់ ។ យើងក៏សូមជម្រុញអោយរដ្ឋាភិបាល បង្កើននិងពង្រឹងការខិតខំប្រឹងប្រែងក្នុងការសម្របសម្រួលដល់ ការធ្វើចំណាកស្រុកត្រឹមត្រូវតាមផ្លូវច្បាប់ និងលើកកម្ពស់ការងារនិងលក្ខខណ្ឌរស់នៅសមរម្យក្នុង គោលបំណងបង្កើនស្ថានភាពមួយ ដែលសកម្មភាពពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ទៅលើផ្នែកអន្តា ប្រវេសន៍ ក្លាយទៅជាការចាំបាច់។ យោងលើការសិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ បណ្តាញជនចំណាកស្រុក ក្នុងមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គ ជឿជាក់ថា មានតម្រូវការបន្ទាន់មួយដើម្បីធ្វើកំណែទម្រង់។ ក្នុង ចំណោមអនុសាសន៍ទាំងឡាយរបស់យើងខ្ញុំ យើងខ្ញុំសូមជម្រុញ៖

1. គោលនយោបាយច្បាស់លាស់និងគោលជំហរសាធារណៈរឹងមាំមួយត្រូវបានទទួលយក ដើម្បីការ ពារពលករចំណាកស្រុកប្រឆាំងនឹងការចាប់ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់ដែលបំពាន ដោយ អំណាច ឬដោយមិនមានហេតុផលសមស្រប
2. រដ្ឋាភិបាល សូមបញ្ឈប់នូវការចាប់ខ្លួន និងការបញ្ជូនត្រលប់យ៉ាងគគ្រឹកគគ្រេង
3. ក្នុងករណីដែលមានការឃុំឃាំងមិនស្របតាមច្បាប់ ពលករចំណាកស្រុកត្រូវតែទទួលនូវការដោះ លែងជាបន្ទាន់និងទទួលបាននូវសំណងជម្ងឺចិត្ត
4. រដ្ឋាភិបាលក្នុងមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គទាំងអស់ សូមដាក់ទោសយ៉ាងពេញទំហឹងតាមច្បាប់ ចំពោះជនណាដែលរំលោភបំពានទៅលើផ្លូវកាយ ឬផ្លូវភេទពលករចំណាកស្រុក ក្នុងកំឡុងពេល ដំណើរការចាប់ខ្លួន ឃុំឃាំង និងបញ្ជូនត្រលប់
5. រាល់ភាគីដែលមានកំហុស សូមបញ្ឈប់ការកំហែងយក និងគំរាមទាររកប្រយោជន៍ពីពលករ ចំណាកស្រុក កំឡុងពេលដំណើរការនៃការចាប់ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់។ យើងខ្ញុំ សូមអោយអនុសាសន៍ថា អាជ្ញាធរចេញជាច្បាប់ទម្លាប់នៃការអនុវត្តជាសាធារណៈ និងផ្តល់ជាចក្ខុ វិស័យអោយបានខ្លាំងក្លា ក្នុងការអនុវត្តវាជាមួយមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធ

អនុសាសន៍ដាក់ជូនទៅប្រទេសដើមនៃពលករចំណាកស្រុក

1. អាជ្ញាធរនៃប្រទេសកំណើតរបស់ពលករចំណាកស្រុក សូមផ្តល់នូវសេវាជំនួយផ្នែកទូត និងការ គាំទ្រសមរម្យដទៃទៀត នៅពេលដែលត្រូវបានស្នើសុំដោយជាតិសាសន៍របស់ខ្លួន រាប់ទាំងជន ទាំងឡាយណាដែលនៅក្នុងមណ្ឌលឃុំឃាំង
2. រដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសកំណើតរបស់ពលករចំណាកស្រុក សូមចងចាំជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលថៃ ដើម្បីបញ្ឈប់ការបញ្ជូនត្រលប់យ៉ាងគគ្រឹកគគ្រេង

3. រដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសកំណើតរបស់ពលករចំណាកស្រុក សូមសហការជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលថៃ ក្នុងនាមតំណាងអោយពលករចំណាកស្រុក ដើម្បីធានាលក្ខខណ្ឌជាមនុស្ស កំឡុងពេលដំណើរ ការការចាប់ ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់ និងធានាថាការបញ្ជូនត្រលប់ត្រូវបានអនុវត្ត ក្នុងរបៀបជាមនុស្ស និងសុវត្ថិភាព

អនុសាសន៍ដាក់ជូនទៅរាជរដ្ឋាភិបាលថៃ

ការចាប់ខ្លួន

1. មន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់ ទទួលនិងបន្តទទួលនូវវត្ថុបណ្តុះបណ្តាលស្តីពីសេចក្តីចែងពីច្បាប់ជាតិ អនុលោម ទៅតាមស្តង់ដារសិទ្ធិមនុស្សអន្តរជាតិជាមូលដ្ឋានគ្រឹះ ដែលអាចអនុវត្តបានចំពោះមន្ត្រីអនុវត្ត ច្បាប់
2. មន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់ ត្រូវបង្ហាញជាសាធារណៈនិងធ្វើអោយមានតម្លាភាពចំពោះច្បាប់ដែលមាន ស្រាប់ គោលនយោបាយ និងគោលការណ៍ណែនាំ ដែលត្រូវចាត់ចែងទៅលើនីតិវិធីនៃការចាប់ ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់
3. ការអនុវត្តនានាចំពោះការចាប់ខ្លួន ការឃុំឃាំង និងការបញ្ជូនត្រលប់នៃពលករចំណាកស្រុក ត្រូវធ្វើការពិនិត្យមើលឡើងវិញដោយប៉ូលីស អន្តោប្រវេសន្តន៍ និងមន្ត្រីត្រួតពិនិត្យតាមព្រំដែន ក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយក្រុមពលករចំណាកស្រុកនិងសង្គមស៊ីវិល និងធ្វើអោយមាន ស្តង់ដារ ដើម្បីអោយនីតិវិធីកាន់តែឈរលើមូលដ្ឋានមានភាពជាមនុស្ស
4. ពលករចំណាកស្រុកដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួន ត្រូវទទួលបានការផ្តល់ព័ត៌មានពីសិទ្ធិរបស់ពួកគេ និង ផ្តល់អោយពួកគេទទួលបាននូវសេវាជំនួយផ្លូវច្បាប់និងការគាំទ្រសមរម្យ រាប់ទាំងសេវាដែល ផ្តល់ដោយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល និងមន្ត្រីទូត
5. អ្នកបកប្រែអាជីព ត្រូវតែមាននៅស្ថានីយ៍ប៉ូលីស នៅតំបន់ណាដែលមានចំនួនពលករចំណាក ស្រុកច្រើន។ នៅតំបន់ផ្សេងៗទៀត មន្ត្រីនៅក្នុងស្ថានីយ៍ប៉ូលីសត្រូវតែបំពេញភារកិច្ចរបស់ខ្លួន ដើម្បីធានានូវការទទួលបាននូវសេវាបកប្រែផ្ទាល់មាត់ ឬបកប្រែឯកសារ និងបង្កើតការចំណង ទាក់ទងជាមួយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ឬស្ថានទូត ដើម្បីគោលបំណងខាងលើនេះ
6. ការអនុវត្តនៃការសម្រុកចាប់ខ្លួននៅពេលយប់ឬពេលទៀបភ្លឺត្រូវតែបញ្ឈប់ជាបន្ទាន់។ ក្នុងករណី ដែលទង្វើបែបនោះឃើញថាមានភាពចាំបាច់និងសមរម្យ ពួកគេត្រូវតែអនុវត្តតាមចក្ខុវិស័យច្បាប់ ជំងឺរឹង
7. អាជ្ញាធរផ្នែកខាងការចាប់ខ្លួនត្រូវធានាថាការសម្ភាសន៍ចាំបាច់ត្រូវធ្វើជាមួយពលករចំណាកស្រុក ដើម្បីកំណត់ពីក្រុមជនងាយរងគ្រោះដែលត្រូវការជំនួយជាពិសេស ឬគួរតែបញ្ជូនទៅអោយ ភ្នាក់ងារជំនាញ ក្នុងការកំណត់អត្តសញ្ញាណនិងផ្តល់ជំនួយសមស្រប

ការឃុំឃាំង

8. ប្រទេសថៃរើសយកជំរើសដទៃទៀតក្នុងការឃុំឃាំង សំរាប់ចាត់ចែងប្រជារាស្ត្រដែលជាពលករ ចំណាកស្រុកនៅក្នុងទឹកដីរបស់ខ្លួន

9. អាជ្ញាធរធានាថាការឃុំឃាំងផ្នែកអន្តោប្រវេសន៍គឺត្រូវបានប្រើប្រាស់នៅពេលវាជាជម្រើសចុងក្រោយប៉ុណ្ណោះ
10. អាជ្ញាធរមិនត្រូវឃុំខ្លួនពលករចំណាកស្រុកដែលងាយរងគ្រោះ រាប់ទាំងកុមារ អ្នកស្វែងរកការជ្រកកោន ស្ត្រីមានផ្ទៃពោះ ចាស់ជរា ជនពិការ ជនដែលមានតម្រូវការផ្នែកសុខាភិបាល ឬ ជនរងគ្រោះដោយការជួញដូរ
11. អាជ្ញាធរធានាថារាល់អ្នកឃុំខ្លួនទាំងអស់ត្រូវបានថែទាំក្នុងភាពជាមនុស្ស អនុលោមទៅតាមស្តង់ដារ និងគោលការណ៍អន្តរជាតិ ដែលចាត់ចែងទៅលើបែបបទរដ្ឋបាលនៃការឃុំឃាំង រួមមាន
 - ក. ការផ្តល់ជូននូវការថែរក្សាសុខភាព ព័ត៌មានអំពីមូលហេតុនៃការឃុំឃាំងដោយប្រើភាសាដែលជនឃុំខ្លួនអាចយល់បាន ជំនួយផ្លូវច្បាប់ ការលម្អៃ និងអាហារនិងទឹកហូបគ្រប់គ្រាន់
 - ខ. មានសេរីភាពផុតពីការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ រួមទាំងការបំពានផ្នែករាងកាយនិងផ្លូវចិត្ត
 - គ. មិនត្រូវឃុំខ្លួនលាយឡំជាមួយអ្នកទោសព្រហ្មទណ្ឌ
 - ឃ. មានលទ្ធភាពតវ៉ាការឃុំខ្លួន ដោយឈរលើទិដ្ឋភាពច្បាប់ដែលសមស្រប
 - ង. រក្សាអោយមានការទាក់ទងទៅខាងក្រៅ រាប់បញ្ចូលទាំងសមាជិកគ្រួសារ និងតំណាងទូត
12. អាជ្ញាធរផ្តល់នូវការបំបែកពីគ្នារវាងពលករចំណាកស្រុកបុរសនិងស្ត្រីដែលជាប់នៅមណ្ឌលឃុំឃាំងជាមួយគ្នា ហើយបន្ថែមពីនេះទៀតត្រូវរៀបចំអោយបានសមរម្យសំរាប់អ្នកដែលមានគ្រួសារ
13. អាជ្ញាធរផ្តល់ជូនអោយបានសមរម្យនូវចំនួនមន្ត្រីប៉ូលីសនិងមន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ជាស្ត្រី នៅតាមស្ថានីយ៍ប៉ូលីសនិងមណ្ឌលឃុំឃាំងអន្តោប្រវេសន៍
14. អាជ្ញាធរសម្រាំងពលករចំណាកស្រុកដែលអាចនឹងរងការបំពានផ្សេងៗចំពោះសិទ្ធិមនុស្សរបស់ពួកគេ រាប់បញ្ចូលទាំងពលករដោយបង្ខំ ឬសវតារនៃជនភៀសខ្លួន និងបញ្ជូនពលករចំណាកស្រុកជាបន្ទាន់ទៅភ្នាក់ងារពាក់ព័ន្ធ ដូចជា UNHCR

ការបញ្ជូនត្រលប់

15. មន្ត្រីនៃរាជរដ្ឋាភិបាលថៃ ត្រូវជៀសវាងបញ្ជូនត្រលប់ពលករចំណាកស្រុក បើសិនជាមន្ត្រីទាំងនោះមិនអាចធានាបាននូវសុវត្ថិភាពនិងសន្តិសុខរបស់ជនត្រូវបញ្ជូនត្រលប់ នៅប្រទេសកំណើតរបស់ពួកគេ
16. មន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់ ថៃទាំងអស់ត្រូវបញ្ជូនត្រលប់ក្នុងភាពជាមនុស្ស និងប្រកបដោយភាពថ្លៃថ្នូរ
17. ស្តង់ដារសុវត្ថិភាពនិងសុខភាព ចំពោះយានយន្ត អ្នកបើកបរ និងអ្នកដំណើរ ត្រូវបានអនុវត្តអោយតឹងរឹង ចំពោះការដឹកជញ្ជូនពលករចំណាកស្រុក សំរាប់ការបញ្ជូនត្រលប់